
 
 
 
 
 
Utlåtande 2002:72 RVII (Dnr 1112/01) 
 
 
Förändringar i stödet till stadens samlingslokaler 
Motion av Annika Billström (s) och Py Börjeson (s) (2001:44) 
 
 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
att motion 2001:44 av Annika Billström (s) och Py Börjeson (s) om 

förändringar i stödet till stadens samlingslokaler anses besvarad 
med vad som anförs i stadsledningskontorets och idrottsnämndens 
tjänsteutlåtanden. 

 
 
Föredragande borgarrådet Alf Samuelsson anför följande. 
 
Bakgrund 
 
I motion, bilaga, till kommunfullmäktige föreslår Annika Billström (s) och Py 
Börjeson (s) att kommunstyrelsen ges i uppdrag att utreda förändringar i stödet 
till stadens samlingslokaler. Motionärerna vill öka antalet samlingslokaler 
samt kan tänka sig att öka det kommunala stödet till samlingslokaler, då det 
anses viktigt att föreningar och olika intressegrupper skall ha möjlighet att 
hyra billiga samlingslokaler. 
 
Remisser 
 
Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret samt till idrottsnämnden. 
Stadsledningskontoret anför i sitt remissyttrande att stadsledningskontoret och 
idrottsnämnden  gemensamt ska utreda hyressättningen vid stadens 
samlingslokaler samt i anslutning till detta även hur användningen av 
skollokaler utanför skoltid kan öka. Detta uppdrag angavs i anslutning till 
verksamhetsplanen för 2001. Befintliga samlingslokaler har idag en mycket 



för 2001. Befintliga samlingslokaler har idag en mycket låg nyttjandegrad. 
Idrottsnämnden föreslår att de frågeställningar som redovisas i motionen 
belyses i ovannämnda  utredning om framtida stödformer.  
 
Mina synpunkter 
 
Först av allt vill jag framhålla att jag naturligtvis anser att det bör finnas ett 
stöd till stadens samlingslokaler, inte minst för att främja de verksamheter som 
bedrivs av barn-, ungdoms- och pensionärsföreningarna. Efter att ha tagit del 
av stadsledningskontorets och idrottsnämndens remissyttranden föreslår jag 
dock att kommunfullmäktige i sitt ställningstagande till Billströms och 
Börjesons motion inte föregriper de pågående utredningar som förvaltningen 
och stadsledningskontoret, i anslutning till verksamhetsplanen för 2001, fått i 
uppdrag att utföra. Stadsledningskontoret och idrottsnämnden ska i denna 
utredning gemensamt utreda hyressättningen vid stadens samlingslokaler samt 
i anslutning till detta även utreda hur användningen av skollokaler utanför 
skoltid kan öka. Jag ställer mig bakom idrottsnämndens förslag om att 
frågeställningarna i motionen belyses i utredningen om framtida stödformer.  
 
Borgarrådsberedningen tillstyrker föredragande borgarrådets förslag. 
 
Reservation anfördes av borgarrådet Annika Billström (s) enligt följande. 
 
Jag föreslår kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige besluta följande 

1. Kommunstyrelsen får i uppdrag att samordna den tidigare beslutade 
utredningen om riktlinjer för upplåtelse av skollokaler till föreningslivets 
mötesverksamhet med en utredning av formerna för stöd till stadens 
samlingslokaler och i samband med detta beakta förslagen i föreliggande 
motion. 2. Motion 2001:44 om förändringar i stödet till stadens samlingslokaler av Annika 
Billström (s) och Py Börjeson (s) bifalls därmed. 

 
Den 18 oktober 2000 beslutade kommunstyrelsen genomföra en utredning för att 
fastställa riktlinjer för upplåtelse av skollokaler till föreningslivets mötesverksamhet. 
Idrottsnämnden föreslog i verksamhetsplan för 2001 att den egna översynen av 
reglerna för stödet till föreningslivets nyttjande av samlingslokalerna borde samordnas 
med kommunstyrelsens utredning rörande skollokalerna. För att säkerställa en 
värdefull samordning av dessa båda utredningar uppmanas kommunfullmäktige 
uppdra åt kommunstyrelsen att även utreda formerna för fortsatt stöd till stadens 
samlingslokaler. Förslagen i föreliggande motion kan behandlas i samband med en 
sådan samlad utredning om förutsättningarna för föreningslivets mötesverksamhet. 



 För övrigt fastslog fullmäktige i samband med budget för år 2001 att en 
utvärdering bör göras efter det första året – dvs år 2000 – med det nya systemet med 
ett mindre antal samlingslokaler. Någon sådan utvärdering har ännu inte genomförts. 
Under tiden riskerar flera av de lokaler som ingår i det så kallade basutbudet att 
tvingas avveckla sin verksamhet eftersom man har svårt att klara sina hyreskostnader. 
Under tiden tvingas också föreningar att avstå från att bedriva verksamhet eftersom 
samlingslokalerna tvingats höja sina priser, eller därför att det inte längre finns en 
samlingslokal i den egna delen av staden. 
 
Reservation anfördes av borgarrådet Margareta Olofsson (v) enligt följande. 
 
Jag föreslår kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige besluta att 

1. bifalla motionen 
2. anföra följande. 

 
Samlingslokalprogrammet har utsatts för mycket hårda besparingar under 
mandatperioden. Utbudet av samlingslokaler har minskats och idag saknar vissa 
stadsdelar tillgång till en samlingslokal. Det nuvarande systemet för stöd till de 
lokalförvaltande organisationerna urholkar effektivt deras möjligheter att bedriva en 
funktionell verksamhet. Det saknas pengar för underhåll och upprustning, vilket 
minskar deras attraktivitet och funktion. Ytterligare samlingslokaler riskerar 
nedläggning p g a det låga stödet. 
 De utredningar som nu görs av samlingslokalstödet bör därför inriktas på att 
utforma ett stöd som omfattar driftsbidrag till verksamheten, samt en breddning av 
programmet i form av ett tillskott av lokaler så att subventionerade samlingslokaler 
finns att tillgå i samtliga stadsdelar. 
 
Kommunstyrelsen delar borgarrådsberedningens uppfattning och föreslår 
kommunfullmäktige besluta  
  att motion 2001:44 av Annika Billström (s) och Py Börjeson (s) om 

förändringar i stödet till stadens samlingslokaler anses besvarad 
med vad som anförs i stadsledningskontorets och idrottsnämndens 
tjänsteutlåtanden. 

 
Stockholm den 29 maj 2002 
 

På kommunstyrelsens vägnar: 
C A R L   C E D E R S C H I Ö L D 

 
Alf Samuelsson 

  Yvonne Modén 



 
Reservation anfördes av Erik Nilsson, Leif Rönngren och Catharina Tarras-
Wahlberg (alla s) med hänvisning till reservationen av (s) i 
borgarrådsberedningen. 
 
Reservation anfördes av Margareta Olofsson, Ann-Marie Strömberg och Iris 
Birath (alla v) med hänvisning till reservationen av (v) i 
borgarrådsberedningen. 
 
Ersättaryttrande gjordes av Viviann Gunnarsson och Christopher Ödmann 
(båda mp) enligt följande. 
 
Om vi hade haft yrkanderätt hade föreslagit kommunstyrelsen föreslå 
kommunfullmäktige besluta att 

1. bifalla motionen 
2. i övrigt anföra följande. 

 
Det är viktigt, inte minst ur ett demokratiperspektiv, att det finns ett bra utbud av 
samlingslokaler och att dessa kan utnyttjas på rimliga ekonomiska villkor. 
 



ÄRENDET 
 
I motion till kommunfullmäktige föreslår Annika Billström (s) och Py 
Börjeson (s) att kommunstyrelsen ges i uppdrag att utreda förändringar i stödet 
till stadens samlingslokaler. Motionärerna vill öka antalet samlingslokaler 
samt kan tänka sig att öka det kommunala stödet till samlingslokaler, då det 
anses viktigt att föreningar och olika intressegrupper skall ha möjlighet att 
hyra billiga samlingslokaler. 
 
REMISSER 
 
Motionen har  remitterats till stadsledningskontoret samt till idrottsnämnden. 
 
Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande av den 25 februari 2002 har i 
huvudsak följande lydelse. 
 
Stadsledningskontoret anser att motion av Annika Billström (s) och Py Börjesson (s) 
kan anses besvarad med vad som anförs i detta tjänsteutlåtande. 
 Stadsledningskontoret och idrottsnämnden skall gemensamt utreda hyressättningen 
vid stadens samlingslokaler samt i anslutning till detta även hur användningen av 
skollokaler utanför skoltid kan öka.  
 Idrottsnämnden ser för närvarande över stödformerna till föreningslivets 
mötesverksamhet med sikte på att genomföra en förändring 2003.  
 Det kan konstateras att motionärerna är fokuserade kring tillgången till offentliga 
samlingslokaler och stödet till dessa. Utan att ta ställning till hur ett framtida stöd 
kommer att se ut, anser stadsledningskontoret att det är felaktigt att ge stöd till 
specifika lokaler. De föreningar och verksamheter som väljer att nyttja andra lokaler 
än dem staden valt att selektivt stödja missgynnas därmed. Enligt kontorets mening 
bör ett framtida stöd snarare bygga på ett stöd till berörda föreningar, oavsett vilka 
lokaler de väljer att hålla sina möten i. 
 Det kan också konstateras att befintliga samlingslokaler har en förvånansvärt låg 
nyttjandegrad, enligt en uppföljning av lokalanvändningen som idrottsförvaltningen 
gjort. Det torde visa att tillgången till samlingslokaler överstiger behoven.  
 Kontoret vill också framhålla att det finns en mängd offentliga lokaler i varje 
stadsdel som idag utnyttjas alldeles för lite, t ex skolorna.  I det utredningsuppdrag 
som givits till stadsledningskontoret och idrottsnämnden ingår att finna incitament för 
skolorna att ha kvällsöppet för föreningar. Det är mer lokalkostnadseffektivt än att öka 
antalet samlingslokaler och stadens bidrag till dessa. I detta sammanhang vill kontoret 
erinra om att kommunfullmäktige har som mål att minska lokalkostnaderna i staden. 
Ett syfte är att frigöra resurser för av kommunfullmäktige prioriterade verksamheterna 
utbildning, omsorg om funktionshindrade och äldreomsorg. 



 Stadsledningskontoret anser att kommunfullmäktige i sitt ställningstagande till 
Billströms och Börjessons motion inte bör föregripa pågående utredningar. Motionen 
bör anses besvarad med vad som anförts i detta tjänsteutlåtande. 
 
Idrottsnämnden beslöt den 24 oktober 2001 att  

1. godkänna förvaltningens tjänsteutlåtande, samt 
2. därutöver anföra 

 
Med förvåning konstaterar majoriteten att Socialdemokraterna tycks vara helt 
immuna mot verkligheten. När samlingslokalerna i staden har en genomsnittlig 
beläggningsgrad på 25% hävdar de att lösningen är fler samlingslokaler. Att 
Socialdemokraterna själva lade ner ett antal samlingslokaler under sin senaste 
mandatperiod i majoritetsställning tycks de ha glömt. Vi utgår från att de då 
resonerade på samma sätt som vi gör idag, nämligen att tillgången måste 
anpassas till efterfrågan. Den borgerliga majoritetens absoluta åsikt är att 
stadens medel ska användas på ett ansvarsfullt sätt. Att vi inte vill inrätta fler 
samlingslokaler som står tomma större delen av tiden är en konsekvens av 
denna inställning. 
 
Reservation anfördes av vice ordföranden Kersti Py Börjeson m fl (s) enligt 
följande. 
 
Idrottsnämnden beslutar 
 att uppmana kommunfullmäktige att uppdra åt kommunstyrelsen att samordna den 

tidigare beslutade utredningen om riktlinjer för upplåtelse av skollokaler till 
föreningslivets mötesverksamhet med en utredning av formerna för stöd till 
stadens samlingslokaler och i samband med detta beakta förslagen i 
föreliggande motion 

 
Den 18 oktober 2000 beslutade kommunstyrelsen genomföra en utredning för att 
fastställa riktlinjer för upplåtelse av skollokaler till föreningslivets mötesverksamhet. 
Idrottsnämnden föreslog i verksamhetsplan för 2001 att den egna översynen av 
reglerna för stödet till föreningslivets nyttjande av samlingslokalerna borde samordnas 
med kommunstyrelsens utredning rörande skollokalerna. För att säkerställa en 
värdefull samordning av dessa båda utredningar uppmanas kommunfullmäktige 
uppdra åt kommunstyrelsen att även utreda formerna för fortsatt stöd till stadens 
samlingslokaler. Förslagen i föreliggande motion kan behandlas i samband med en 
sådan samlad utredning om förutsättningarna för föreningslivets mötesverksamhet. 
 För övrigt fastslog fullmäktige i samband med budget för år 2001 att en 
utvärdering bör göras efter det första året – dvs år 2000 – med det nya systemet med 
ett mindre antal samlingslokaler. Någon sådan utvärdering har ännu inte genomförts. 
Under tiden riskerar flera av de lokaler som ingår i det så kallade basutbudet att 



tiden riskerar flera av de lokaler som ingår i det så kallade basutbudet att tvingas 
avveckla sin verksamhet eftersom man inte kommer att klara sina hyreskostnader. 
 
Reservation anfördes av Majken Wennberg (v) enligt följande. 
 
Idrottsnämnden beslutar  
 att  överlämna tjänsteutlåtandet som yttrande över motionen 
 att anföra, samt för egen del foga följande till förvaltningens utredning angående 

stödformer för samlingslokalerna 
 
Stadens samlingslokaler är en betydelsefull del av den demokratiska infrastrukturen. 
De skall därför värderas utifrån detta synsätt och inte som resultatenheter. 
Samlingslokalprogrammets brister är inte bara att finansieringssystemet är 
undermåligt, utan även att det inom programmet inte finns samlingslokaler att tillgå i 
varje stadsdel. Förutom full hyrestäckning bör även driftsbidrag utgå för städning och 
vaktmästeriarbete.   Mer energi behöver läggas ner från förvaltningens sida att skapa ändamålsenliga 
och tillgängliga lokaler och mindre tid ägnas åt att mäta centimetrar uthyrningsbara 
objekt.  
 
Ersättaryttrande gjordes av Peter Nilsson (mp) enligt följande. 
 
Om jag hade haft yrkanderätt hade jag föreslagit idrottsnämnden besluta 
 att förorda bifall till motionen. 
 Samt att anföra följande 
 
Det är viktigt, inte minst ur ett demokratiperspektiv, att det finns ett bra utbud av 
samlingslokaler och att dessa kan verka på rimliga ekonomiska villkor.  
 
Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande av den 24 oktober 2001 har i huvudsak 
följande lydelse. 
 
Inledningsvis kan förvaltningen redovisa att nämnden gett förvaltningen i uppdrag, i 
anslutning till behandlingen av verksamhetsplan för 2001, att göra en översyn av 
reglerna för föreningslivets nyttjande av möteslokaler. I uppdraget ingår också att 
kartlägga det totala utbudet av lokaler för mötesverksamhet. I verksamhetsplanen 
angavs att uppdraget bör kopplas till det uppdrag som getts till stadsledningskontoret 
om riktlinjer för upplåtelser av skollokaler för föreningslivets mötesverksamhet. 
Förvaltningen har i tjänsteutlåtande till nämnden om ersättningar till lokalförvaltande 
organisationer för år 2002 redovisat att statsledningskontorets arbetsgrupp endast har 
träffats två gånger under året och att det inte finns några resultat att redovisa. 
 Då nämnden har beslutat att ersättningarna till de lokalförvaltande organisationerna 
för år 2002 ska utgå utifrån motsvarande principer som under åren 2000 och 2001 



finns det tid att genomföra en översyn av stödformen för föreningslivets möteslokaler 
och att eventuella förändringar kan genomföras först år 2003. 
 Förvaltningen föreslår att de frågeställningar som redovisas i motionen belyses i 
förvaltningens utredning om framtida stödformer. 



Bilaga 
 

 
 

KOMMUNFULLMÄKTIGE 

Motioner 

 
 

2001:44 

  
  
2001:44 Motion av Annika Billström och Py Börjeson (båda 

s) om förändringar i stödet till stadens 
samlingslokaler 

 
 
I mitten av 1900-talet växte ett antal centrumanläggningarna fram runtom i 
Stockholms ytterområden. I enlighet med den tidens grannskapstankar 
planerades de för att tillhandahålla både kommersiell och kulturell service åt 
de boende i området. Årsta var det första renodlade exemplet på en sådan 
grannskapsenhet. Torget omgavs av biograf, ett stort antal affärer, rikt 
utrustade gemensamhetslokaler, bibliotek och sociala verksamheter. 
 Allmänna samlingslokaler – rum där medborgarna kan samlas för att 
diskutera gemensamma angelägenheter, studera och lära nytt, mötas och 
inspireras – borde fortfarande vara en självklar del av vår offentliga miljö men 
så är det inte längre. Läget är i själva verket på väg att förändras radikalt. 
Samlingslokalerna håller antingen på försvinna eller bli helt beroende av 
intäkter från den privata sfären. 
 År 1966 gjorde en parlamentarisk utredning på uppdrag av dåvarande 
finansborgarrådet Hjalmar Mehr en översyn av Stockholms samlings- och 
studielokaler. I direktiven framhölls bl.a. att tillgången på samlingslokaler är 
av ”grundläggande betydelse i ett demokratiskt samhälle och att det är en 
viktig kommunal angelägenhet att främja tillkomsten av lokaler för 
föreningslivets behov”.  
 Utredningsarbetet ledde så småningom fram till att stadsfullmäktige år 
1972 fattade beslut om en samlingslokalnorm. Normen angav att det skulle 
finnas en samlingslokal per 10 000 invånare. Nolltaxa infördes för 
föreningslivet och bildningsorganisationerna. Nolltaxan skulle ha en 
samhällsstödjande effekt för föreningslivet. Ett argument av mer praktisk art 
var att det skulle leda till minskad byråkrati. Normen angav att lokalerna skulle 



leda till minskad byråkrati. Normen angav att lokalerna skulle vara flexibla, 
ommöbleringsbara och tekniskt lätthanterliga. De lokalförvaltande 
organisationerna ersattes genom ett fast driftanslag. 
 Som mest fanns ett åttiotal särskilt iordningställda samlingslokaler inom 
ramen för det kommunala stödet. Idag får endast 17 lokaler kommunala 
bidrag. Det samlade stödet har under innevarande borgerliga mandatperiod 
krympt från 38 mkr till drygt 15 mkr. Antalet lokaler inom ramen för det s k 
basutbudet har minskat till hälften. Lokalerna får stöd motsvarande 90 procent 
av kallhyran per den 1 oktober 1999 på bokningsbar yta. För nästkommande år 
föreslås ingen uppräkning – stödet ska fortfarande utgå från 1999 års 
hyresnivå. 
 Konsekvensen av de senaste årens kraftiga försämringar i det kommunala 
stödet är att de flesta samlingslokaler idag har en mycket besvärlig ekonomisk 
situation. Fyra lokaler drivs i olika former av kommunal regi. Åtta av de 
tretton lokaler som drivs av fristående föreningar har mer eller mindre 
omfattande driftunderskott som man i vissa fall på kort sikt kan täcka genom 
att använda underhållsmedel och annat reservkapital. I andra fall hotar 
omedelbar konkurs och avveckling. Det kanske värsta exemplet på 
nödlösningar är medborgarhuset Trappan i Vällingby som tvingas sälja den 
unika konst som pryder lokalerna. Endast sex föreningsdrivna lokaler uppger 
att de för närvarande har en ekonomi i balans. Flera av dessa har tidigare haft 
underskott i ekonomin och är idag helt beroende av enstaka större förhyrare.  
 I samband med att det kommunala stödsystemet förändrades 1999 stängdes 
sex lokaler: medborgarhusen i Bromma, Gubbängen och Hjorthagen, 
Samlingen i Västertorp, Focus Hagsätra och Drakenbergssalen på Södermalm. 
 Efter de senaste årens förändringar är tillgången på samlingslokaler i 
Stockholm betydligt sämre än tidigare. Tillgängligheten handlar inte enbart om 
antalet lokaler utan också om det faktum att kvarvarande lokaler har tvingats 
till mer eller mindre kraftiga prishöjningar när stödet har försämrats. 
Verksamheten kommersialiseras och den resurssvaga delen av föreningslivet 
drabbas. Många föreningar hyr mer sällan och under kortare tidsperioder än 
tidigare. Andra har tvingats upphöra helt med sin verksamhet eftersom 
stadsdelen förlorat sin enda samlingslokal. Det gäller t ex Hjorthagen och 
Gubbängen.  Allmänna samlingslokaler har olika stor betydelse för oss medborgare. För 
många äldre människor kan tillgången till öppna mötesplatser och möjligheten 
till social samvaro betyda skillnaden mellan välbefinnande och både fysisk och 
psykisk ohälsa. I vissa områden har samlingslokalen blivit en naturligt och 
central mötespunkt kring vilken mycket av det sociala livet i stadsdelen 
kretsar. Rinkeby Folkets Hus är ett bra exempel på det. För unga människor 
kan samlingslokalen bli ett ställe där man kan repa med bandet och även få 



samlingslokalen bli ett ställe där man kan repa med bandet och även få tillfälle 
att visa upp vad man kan utan att det kostar. 
 Allmänna samlingslokaler är i själva verket en grundläggande del av 
samhällets demokratiska infrastruktur. Genom en god tillgång på 
samlingslokaler kan även mindre föreningar, som varken har eget sparkapital 
eller möjlighet att ta ut höga medlemsavgifter, hyra en lokal där medlemmarna 
kan samlas till aktiviteter av olika slag. Möjligheten att träffas under enkla 
former, att umgås och prata om vardagliga händelser är ofta en förutsättning 
för det personliga engagemanget och en viktig ingrediens i den process som 
driver samhällsbygget framåt.  
 Efter de senaste årens nedskärningar och med tanke på det allvarliga 
ekonomiska läget för kvarvarande lokaler är det dags för en ny översyn av 
stadens samlingslokaler och av det stöd som staden ställer upp med. Den 
arbetsgrupp under ledning av stadsledningskontoret som har till uppgift att se 
över ersättningsformerna för föreningslivets möteslokaler samt föreningslivets 
nyttjande av skollokaler har ännu inte presenterat några förslag. 
Lokalförvaltande föreningar har informerats om arbetsgruppens existens men 
sedan inte fått ytterligare information, alltmedan det ekonomiska läget för 
många av dem blir alltmer kritiskt. Idrottsnämnden konstaterade vid sitt 
sammanträde den 29 augusti i år att arbetsgruppen inte redovisat några resultat 
och fattade därför beslut om fortsatt stöd för samlingslokalerna för år 2002 i 
nivå med 1999 års stöd.  Den rapport om tillståndet för samlingslokalerna som socialdemokraterna 
presenterade i maj i år innehåller en rad konkreta förslag på förändringar i 
stödsystemet, inte minst från de lokal-förvaltande föreningarna själva. Med 
utgångspunkt från rapporten föreslår vi att man utreder följande förändringar i 
det kommunala stödet till de allmänna samlingslokalerna.  

? För att föreningslivet även i framtiden ska ha god tillgång på bra 
samlingslokaler måste det kommunala stödet förbättras avsevärt. Syftet är att 
förbättra förutsättningarna för fristående föreningar, s k lokalförvaltande 
organisationer, att tillhandahålla samlingslokaler. Demokratiperspektivet ska 
vara grundläggande – stadens samlingslokaler ska vara så billiga och 
välutrustade att de är tillgängliga för alla. 

? Istället för att följa ett generellt regelverk bör stödet ha sin utgångspunkt 
i de specifika förutsättningar och behov som finns i respektive närområde. Det 
bör utformas som ett avtal, gärna flerårigt, mellan kommunen och respektive 
lokalförvaltare. I avtalet preciseras de åtaganden som lokalförvaltaren gör 
gentemot kommunen och den ersättning man kommit överens om. Åtagandet 
kan vara att lokalförvaltaren – förutom det övergripande uppdraget att 
tillhandahålla samlingslokaler för det lokala föreningslivet, med nolltaxa för 
barn- och ungdomsverksamhet – ska tillgodose ett behov i området, t ex 



och ungdomsverksamhet – ska tillgodose ett behov i området, t ex genom att 
bedriva någon form av ungdomsverksamhet. Det är också önskvärt att så 
många samlingslokaler som möjligt används som vallokal i de allmänna valen. 
(Några används redan idag på detta sätt.)  

? Avtalen följs upp och utvärderas årligen, förslagsvis under medverkan 
av staden utsedda revisorer. Dagens system att föra statistik över 
nyttjandegraden uppvisar en rad brister och eventuellt kan nuvarande system 
helt ersättas av någon annan form av beräkning av nyttjandegraden. 
Lokalbokningen bör skötas av de lokalförvaltande föreningarna själva, 
naturligtvis med möjlighet till samverkan mellan lokalerna. Förhållandet 
mellan kommunen och lokalförvaltaren ska självfallet inte vara kravlöst men 
ett viktigt syfte med ett förändrat stödsystem måste vara att komma bort från 
den ömsesidiga misstro som idag tycks prägla en stor del av kontakterna 
mellan kommunen och de lokalförvaltande föreningarna. 

? Möjligen kan stödet ha en ”grundplåt” i form av förslagsvis 
hundraprocentig hyrestäckning. Även möjligheten att ge stöd till renovering, 
teknisk utrustning mm måste diskuteras.  

? Antalet lokaler måste åter öka. I den översyn som socialdemokraterna 
genomfört uppger många lokalförvaltare att de tvingas avvisa föreningar piga 
lokalbrist. Om flera föreningar och andra aktiviteter samtidigt under en kväll 
efterfrågar en lite större lokal hjälper det inte att lokalförvaltaren istället kan 
erbjuda ett par mindre rum. De mindre rummen redovisas den kvällen som 
outnyttjade i statistiken och används som ett argument för att staden har för 
många samlingslokaler, men ute i verkligheten har en lokalförvaltare tvingats 
säga nej till ett par föreningsaktiviteter. Stadens ”basutbud” måste omfatta fler 
lokaler än idag och alla delar av staden måste vara väl försörjda. 
 Med hänvisning till ovanstående föreslår vi 
  att   kommunfullmäktige uppdrar åt kommunstyrelsen att utreda 

förändringar i det kommunala stödet till de allmänna 
samlingslokalerna i enlighet med förslagen i denna motion. 
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